
 
Algemene Vergadering (Jaarvergadering), woensdag 16 april 
2025 
 
Agendapunt 5: Vaststelling jaarverslagen van de 
afdelingsbesturen, de startgemeenschap HZ&PC/Avéna en 
het Jeugdbestuur 

 

5a. Jaarverslag afdeling Wedstrijdzwemmen 2024 
 

 
 
 
 
 
 
 



5b. Jaarverslag startgemeenschap HZ&PC/Avéna (waterpolo) 2024 
 
Hieronder een beknopte terugblik en een vooruitblik op wat komen gaat: 
1. Terugblik Seizoen 2023/24 
Ledengroei: Het aantal jeugdleden is licht gestegen, een positieve ontwikkeling die onze 
toekomst versterkt. 
Sportieve successen: Zowel Heren 1 als Dames 1 hebben het seizoen afgesloten als 
kampioen, een geweldige prestatie! 
Jeugdontwikkeling: We verwelkomden een nieuwe hoofdtrainer voor de jeugd. De nadruk 
lag op plezier en ontwikkeling, ondersteund door een toegewijd team van (hulp)trainers. 
 
2. Financiën 
De financiële situatie over 2023 is stabiel. De begroting voor 2025 is opgesteld, inclusief een 
voorstel voor een contributieverhoging om toekomstige uitdagingen aan te kunnen. 
Initiatieven zoals de oliebollenactie, dragen bij aan extra inkomsten en betrokkenheid. 
 
3. Waardering Sponsoren en Vrijwilligers 
De club kan niet functioneren zonder de steun van onze sponsoren en de inzet van 
vrijwilligers. We bedanken iedereen die hieraan heeft bijgedragen en roepen leden op om 
zich actief in te zetten voor onze gezamenlijke doelen. 
 
4. Organisatie en Vacatures 
Het bestuur zoekt versterking, met name een nieuwe voorzitter. Vrijwilligersbeleid blijft een 
speerpunt om een solide organisatie te waarborgen. Er ligt een duidelijke visie voor de 
toekomst die inzet op verbinding, betrokkenheid en professionalisering. 
 
5. Belangrijke Data en Activiteiten 
20 december: Kerstborrel in Café ‘t Hert, Joure 
1 januari: Nieuwjaarsduik 
20 januari: Start Poiesz Jeugd Sponsor Actie 
19 april: Organisatie MMC 
3 mei: Regiobeker 
21/22 juni: StiennenflierCup 
 
6. Blik Vooruit 
Met een duidelijke toekomstvisie en concrete plannen op het gebied van jeugdontwikkeling, 
ledenwerving en vrijwilligersbeleid, bouwen we verder aan een sterke en levendige 
vereniging. Samen kunnen we de uitdagingen aangaan en onze sportieve en sociale doelen 
realiseren. 
 
Tot slot 
Dank aan alle leden, vrijwilligers, trainers en sponsoren voor hun betrokkenheid en inzet. 
Laten we van het komende seizoen opnieuw een succes maken! 
 
 
 
 



5c. Jaarverslag afdeling Synchroonzwemmen 2024 
 
HZ&PC Synchro (officieel Artistiek Zwemmen) heeft 2024 ervaren als een jaar met wisselende 
gezichten. Aan de ene kant waren de prestaties op sportief gebied over de gehele linie 
bemoedigend en in veel gevallen boven verwachting. Met deelnames aan de verschillende 
(nationale en internationale) kampioenschappen in alle leeftijdscategorieën waren we als 
vereniging volop vertegenwoordigd. Tijdens deze kampioenschappen zijn er diverse medailles 
behaald. Aan de andere kant zijn we als afdeling wel geconfronteerd met een terugloop in 
leden aantallen.  
Op het gebied van ledenaantallen is er de sterke wens om minimaal 50 zwemsters actief te 
hebben. Een aantal dat weliswaar ambitieus is maar niet onrealistisch. Na een duidelijke groei 
in 2023 zien we echter dat we in 2024 weer een teruggang in aantal leden hebben 
ondervonden. Dit is deels het gevolg van natuurlijk verloop; zwemsters gaan studeren en 
kunnen de sport niet langer combineren maar er zijn ook andere oorzaken waaronder 
langdurige blessures en zwemsters die het water als te koud ervaren waardoor het plezier 
verdwenen is.  
Om te voorkomen dat de terugloop van leden ook een negatieve impact zou hebben op de 
financiële kaders zijn er, in lijn met de ambitie van het afdelingsbestuur om kosten en baten 
minimaal in evenwicht te laten zijn, maatregelen genomen. Zo zijn er besparingen 
doorgevoerd in de beloning van trainers en is ook het contributiestelsel tegen het licht 
gehouden en zijn contributies aangepast.  
Op financieel gebied zijn we als afdelingsbestuur dan ook zeer verheugd om te kunnen 
rapporteren dat we voor het eerst in lange tijd de negatieve trend hebben kunnen doorbreken 
en we "zwarte" cijfers hebben kunnen rapporteren. 
Voor de toekomst zijn er echter wel een aantal zorgen die leiden tot grote uitdagingen;  

• Op welke wijze kunnen we (met alle initiatieven die we al ondernemen) het 
synchroonzwemmen verder op de kaart zetten en onder de aandacht brengen van 
potentiële leden; 
• Het synchroonzwemmen leunt in grote mate op het beschikbaar hebben van 
voldoende vrijwilligers. We zien echter dat het steeds moeilijker wordt om voldoende 
vrijwilligers te werven waardoor activiteiten, wedstrijden en bestuurlijke taken in het 
gedrang komen. Dit gevaar kan een onomkeerbaar probleem worden en de 
beschikbaarheid van synchroonzwemmen in Heerenveen bedreigen; 
• De financiële gezondheid van de afdeling is een prioriteit maar wel afhankelijk 
van het aantal contributie plichtige leden. Continue waakzaamheid is geboden en als 
afdeling zullen we daarom blijven kijken naar activiteiten die een financiële bijdrage 
kunnen blijven leveren. Daarnaast is ook op het gebied van sponsoring er nog veel 
werk te verzetten. 

Op organisatorisch gebied hebben we het afgelopen jaar een aantal wedstrijden mogen 
organiseren. Deze wedstrijden zijn stuk voor stuk als zeer positief beoordeeld door zowel 
zwemmers, verenigingen als KNZB. Het resultaat is onder andere de organisatie van de Fryslân 
Open waarbij in samenwerking met de KNZB ook het Nationale Kampioenschap voor Masters 
heeft plaatsgevonden. De Fryslân Open van 2024 was uiteindelijk vanuit zowel sportief, 
organisatorisch als financieel oogpunt een groot succes. Met ongeveer 150 deelnemers uit 8 
verschillende landen zijn we in staat geweest om onze vereniging en onze organisatie 



capaciteiten op de kaart te zetten. Voor 2025 zetten we in op een verdere groei van de Fryslân 
Open.  
 

5d. Jaarverslag afdeling Masters/Trimzwemmen 2024 
 
Zuyderzee Masters Circuit (ZMC) 
Dit jaar mochten we, in februari, weer gewoon onze eigen ZMC-wedstrijd organiseren.  
Op zaterdag 10 februari gingen 233 zwemmers van start op diverse afstanden. Het was een 
druk en gezellige wedstrijd. 
 
Diverse Masters hebben net als voorgaande jaren ook dit jaar weer deelgenomen aan het 
ZMC. In de categorie dames, 20+ en 55+ (sprint), heren 20+ (sprint) en heren 65+ (allround) 
leverde de masters van HZ&PC zelfs de kampioen.  Behalve gouden plakken zijn er ook hele 
mooie zilveren plakken gehaald. In de categorie D20+ werd twee keer zilver (allround en 
sprint) binnengehaald.  Zilver was er ook in de categorie H25+ sprint en H50+. 
 
Open Nederlandse Master Kampioenschappen (ONMK) 
Van 2 - 5 mei 2024 was het ONMK lange baan in Eindhoven. De wedstrijd begon gelijk goed 
voor HZ&PC, goud en een Nederlands Master record op de 1500m vrij, bij de heren 65+. Dat 
was het startschot van een succesvol Kampioenschap met 6 goud, 10 zilveren en 3 bronzen 
medailles.  
Van 21- 24 november 2024 werd het ONMK korte baan in Den Haag gezwommen. Ook hier 
begon het gelijk goed. Weer goud en een kampioenschapsrecord op de 1500m vrij bij de heren 
maar ditmaal in de categorie 20+. We zitten dus de aankomende 40 jaar goed op deze afstand! 
Op de tweede dag was er zelfs een nieuw Nederlands Master Record voor HZ&PC en de kers 
op de taart was toch wel de 4x100m vrij waarbij de herenestafette  80+ het goud en een 
Nederlands Master Record binnenhaalden. Dat allemaal resulteerde in weer een succesvol 
ONMK afgemeten naar eremetaal was dat 11 1e, 8 2e en 8 3e plaatsen. 
Maar bovenal waren het ook dit jaar weer kampioenschappen waarin het motto 'fitness, 
friendship and understanding' kenmerkend waren van de sportbeleving van de grote groep 
Masters die deelnamen. 
 
 60 kilometers meer 
Aan het einde van het jaar wordt er door de TC-masters een 100x100 georganiseerd. Alle 
zwemmers van HZ&PC mogen hieraan meedoen en ook de triatleten van AV Heerenveen 
weten de weg naar dit evenement te vinden om het jaar sportief af te sluiten. 
Ten opzichte van de editie van 2023 werd er 60 kilometer meer gezwommen en werden de 
namen van 12 zwemmers in de eregalerij bijgeschreven die deze uitdaging volbrachten. 
 
Door de goede band met de zwemmers van AV Heerenveen werden de zwemmers van HZ&PC 
in de zomer uitgenodigd om deel te nemen met de door AV Heerenveen georganiseerde 
openwater wedstrijd (uitdaging). Het was een heerlijke wedstrijd. 
 
En wanneer een paar “gekke” masters de uitdaging aangaan om 90km te zwemmen omdat de 
Turfroute 50 jaar bestaat werden zij aangemoedigd door zowel masters als andere zwemmers 
van HZ&PC en AV Heerenveen.  
2024 was een mooi jaar, op naar 2025! 



5e.  Jaarverslag Jeugdbestuur 2024  
 
Sinds 1 februari 2023 is het Jeugdbestuur geïnstalleerd binnen HZ&PC Heerenveen. Sindsdien 
zijn jeugdleden actief binnen de vereniging, met als doel om de (jeugd)leden meer te 
betrekken bij de dagelijkse bezigheden van de club. Het afgelopen en tevens tweede 
bestuursjaar stond in het teken van het organiseren van het Jeugdfeest en het versturen van 
een eerste enquête onder de jeugdleden. Het Jeugdfeest was net zoals vorig jaar een groot 
succes, ondanks dat er minder leden aanwezig waren dan vorig jaar. We draaiden een klein 
verlies, maar kijken terug op een goed draaiende en gezellige activiteit. Deze activiteit zal dan 
ook zeer zeker komend jaar weer op de planning staan. Zoals al aangekondigd in het vorige 
jaarverslag, hebben we in februari 2024 een eerste enquête verstuurd naar de jeugdleden. 
Het doel van de enquête was om helder te krijgen wat er onder de leden van de club speelt. 
Uiteindelijk hebben 95 leden de enquête ingevuld en teruggestuurd, dit is 40,9% van het 
aantal verstuurden. Uit de resultaten van de ingevulde enquêtes blijkt, dat er over het 
algemeen een goede sfeer heerst binnen de vereniging en de sporters hebben het idee dat ze 
hun persoonlijke doelen kunnen halen. Tevens blijkt dat veel jeugdleden nog niet goed weten 
wie in het Jeugdbestuur zitten en wat de taken en doelen van het Jeugdbestuur zijn. Hier ligt 
voor het Jeugdbestuur nog een uitdaging voor de komende periode.  
Het Jeugdbestuur was ook afgelopen oktober weer verantwoordelijk voor de organisatie van 
de Mega Sportdag. Er waren ongeveer 50 kinderen, die voor een proeftraining naar het 
zwembad kwamen. Na afloop van de training kregen zij allen een folder uitgereikt met 
informatie over de zwemvereniging.  
Mare (de penningmeester) en Veerle hebben in juni 2024 afscheid genomen van het 
Jeugdbestuur. Helaas is het, ondanks het feit dat er meerdere leden zijn benaderd, nog niet 
gelukt om deze vacatures op te vullen.  
Gezien het feit het bestuur lange tijd niet volledig was en de vergaderingen over het algemeen 
in het teken stonden van het opzetten en uitwerken van de activiteiten, is het nog niet gelukt 
om de bestuurlijke aspecten meer onder de aandacht te brengen.  
Vooruitblik 2025:  
Wij hopen in dit nieuwe jaar uit te kunnen groeien tot een echt volwaardig en voltallig bestuur. 
Dit willen we gaan doen door actief te zoeken naar nieuwe leden, activiteiten te blijven 
organiseren en onze kwaliteiten en vaardigheden als Jeugdbestuur uit te breiden.  
Aankomende zomer gaan we afscheid nemen van Femke. Inmiddels is zij gestopt met 
waterpolo en gaat zij ook stoppen met het Jeugdbestuur. Ze maakt graag nog het seizoen als 
lid van het Jeugdbestuur af! Ze probeert zelf een vervangster te regelen, maar de vacature 
staat nog open. Wij willen haar bedanken voor haar inzet!  
Wij zijn voor het komende jaar dringend opzoek naar 3 nieuwe leden. We zijn opzoek naar 
leden (tussen de 16 en 25 jaar) van de afdelingen synchroonzwemmen en waterpolo, die 
zitting wil nemen in het Jeugdbestuur. Bij interesse kan contact opgenomen worden met: 
secretaris-jb@hzpc-heerenveen.nl  
 
Namens het Jeugdbestuur,  
Nadia Veenstra  
Secretaris Jeugdbestuur  
HZ&PC 


